The History of Moscow

In 1147, when Moscow began to figure in Russian history, it formed part of the principality of Suzdal’; the date of its settlement is unknown. The development of the little village into a sprawling city dates from 1295, when it became the capital of the newly established principality of Moscow. Growth was especially rapid during the first half of the 14th century, a period marked by sharp expansion of the power and wealth of the principality. In 1325 the metropolitan of the Russian Orthodox church transferred his seat to Moscow, making the city the national religious capital. It became the national political capital during the reign (1462-1505) of Grand Duke Ivan III Vasilyevich, who unified the Russian principalities. The seat of the Russian government was removed from Moscow to Saint Petersburg in 1712. 

Moscow has survived many disasters, including conflagrations, plagues, riots, revolts, sieges, and foreign occupation. In September 1812, during the Napoleonic Wars, the city was occupied by the armies of Napoleon. Russian patriots set fire to the city soon after his entry; the resultant French withdrawal from Russia led to Napoleon's downfall. The Moscow populace figured significantly in the Revolution of 1905 and the Revolution of 1917. In 1918 the new government of Russia moved to Moscow, and in 1922 the city was officially made the Soviet capital. Large sections of the city were rebuilt and modernized after the Bolshevik victory. In December 1941, during World War II, powerful German armies were decisively repulsed at the approaches to Moscow. In 1991 the city was the hub of the discussions and confrontations that led to the dissolution of the USSR, and in 1993 was the site of an armed clash between the forces of President Boris Yeltsin and conservative legislators. More than 140 people died in the uprising before Yeltsin's government reclaimed control.

Перевод текста: The History of Moscow 

В 1147, когда Москва начала фигурировать в российской истории, это являлось частью княжества Суздаля’; дата его урегулирования неизвестна. Развитие небольшой деревни в растягивающиеся городские даты от 1295, когда это стало капиталом недавно установленного княжества Москвы. Рост был особенно быстр в течение первой половины 14-ого столетия, период, отмеченный острым расширением власти и богатства княжества. В 1325 столичная из Русской православной церкви передала его место Москве, делая город национальный религиозный капитал. Это стало национальным политическим капиталом в течение господства (1462-1505) из Великого Дьюк Ивана III Вазилиевича, который объединил российские княжества. Место российского правительства было удалено от Москвы до Санкт-Петербурга в 1712. 

Москва пережила много бедствий, включая пожарища, изводит, бунты, восстания, осады, и иностранное занятие. В сентябре 1812, в течение Наполеоновских войн, город был занят армиями Наполеона. Российские патриоты поджигают о город вскоре после его входа; проистекающее французское изъятие из России приводило к крушению Наполеона. Московские народные массы фигурировали значительно в Революции 1905 и Революции 1917. В 1918 новое правительство России двигалось в Москву, и в 1922 город был официально сделан советским капиталом. Большие секции города были восстановлены и модернизированы после Большевистской победы. В декабре 1941, в течение Второй мировой войны, мощные немецкие армии были решительно отражены при подходах к Москве. В 1991 город был центром обсуждений и конфронтаций, которые приводили к роспуску СССР, и в 1993 были участком вооруженного столкновения между силами Президента Бориса Ельцина и консервативных законодателей. Больше чем 140 человек умерли в восстании прежде, чем правительство Ельцина исправило контроль.

